
  
 
 

Samenleving 
 
Advies 
 
bezoekadres: 
Stationsplein 1 
2611 BV Delft 
IBAN NL21 BNGH 0285 0017 87 
t.n.v. gemeente Delft 
 
Behandeld door 
Bob Vastenhoud 
Telefoon 06 3949 2241 
bvastenhoud@delft.nl 
Internet www.delft.nl 
Telefoon 14015 
 
  

Retouradres : Postbus 78, 2600 ME Delft 
 
Fractie Hart voor Delft, t.a.v. 
Dhr. Bram Stoop 

  
  
  
  
Datum Onderwerp 
16-01-2024 
Ons kenmerk 
 
Uw brief van 

Antwoord schriftelijke raadsvragen van de fractie van Hart voor 
Delft - Schriftelijke vragen verwarde personen in Delft 

21-11-2023  
Uw kenmerk  
2347752 
Bijlage 
4 

Geachte heer Stoop, 

 

 
Op 21 november 2023 heeft u schriftelijke vragen gesteld over verwarde personen 
in Delft. Hierbij treft u de beantwoording aan 
 
Vragen:  
1. Kan het college ons de resultaten van de aanpak die 2017 is gestart toe 
laten komen? Zo nee waarom niet?  
 
Sinds 2017 is er een Opvang Verwarde Personen (OVP) opgezet bij GGZ Delfland. 
Deze is actief voor de gehele DWO regio. Personen die verward, of onbegrepen 
gedrag laten zien, waarbij er een vermoeden bestaat van psychiatrische 
problematiek en niet worden verdacht van het plegen van een strafbaar feit kunnen 
hier naartoe worden gebracht om te worden beoordeeld. Als personen zwaar onder 
invloed zijn van alcohol of drugs kunnen ze hier niet naartoe. Het is dan namelijk 
niet mogelijk een beoordeling te doen. Deze personen worden naar het ziekenhuis 
gebracht om onder toezicht te ontnuchteren. Eventueel vindt hierna een 
beoordeling plaats. De politie en GGZ geven beide aan de gemeente aan tevreden 
te zijn over deze opzet.  Van de jaren 2017, 2018 en 2019 zijn jaarverslagen van de 
OVP beschikbaar. Deze zijn destijds in het bestuurlijk overleg van de H4 gedeeld. 
Vanaf 2020 is de OVP opgegaan in de Spoedeisende hulp psychiatrie (SEHP). In 
2021 heeft u een rapportage ontvangen die ging over alle voorziening met 
betrekking tot de Openbare Geestelijke GezondheidsZorg (OGGZ). Deze is als 
bijlage bijgevoegd. 
 
2. Heeft er een evaluatie plaats gevonden op de nieuwe aanpak, zoals men het 
toen noemde voorloper in Nederland? Zo ja kunt u ons deze evaluatie toe 
laten komen? Zo nee waarom niet?  
 
Er is geen evaluatierapport gemaakt over de OVP. Wel zijn er, zoals gezegd, 
jaarverslagen gemaakt in de eerste 3 jaar dat de OVP een aparte eenheid was. 
Deze jaarverslagen zijn bijgevoegd.   
 
3. Uit gesprekken blijkt dat verwarde personen in combinatie met middelen 
gebruikt nergens terecht kunnen. Is dat probleem bekent bij het college? Zo 
nee wat gaat u daar aan doen? Zo ja, heeft u een overzicht wat daar 
mee  gebeurd op dit moment?  
 
Politie, ggz, verslavingszorg en ziekenhuis werken samen op dit gebied. Dat werkt 
helaas niet in alle gevallen zoals we graag willen. Bij noodzaak van acute opname 
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is het beddentekort vaak een probleem. Er wordt op dat punt, bijvoorbeeld door de 
GGZ, gepleit voor een uitslaapplek waar vanuit somatiek, verslavingsdeskundigheid 
en psychiatrie de juiste interventies kunnen worden gedaan. Zo’n voorziening, die 
ook liefst 24/7 beschikbaar zou zijn, is helaas niet gemakkelijk te realiseren. Ook is 
het niet altijd mogelijk een persoon vast te houden als er geen medische noodzaak 
is en er geen sprake is van (verdenking van het plegen van) strafbare feiten. Voor 
de langere termijn geldt dat de combinatie van verslaving en psychische problemen 
behandeling van beiden moeilijk maakt, omdat ze elkaar beïnvloeden en in stand 
kunnen houden.  
Als regievoerder in de keten spant de gemeente zich wel in om juist voor deze 
complexe casuïstiek ook oplossingen te bedenken. Dat vergt vaak individueel 
maatwerk en dat kost tijd en creativiteit die niet altijd eenvoudig inzetbaar is.  
 
4. Bent u het met de fractie Hart voor Delft eens dat het niet zo kan zijn dat de 
politie Delft niet meer aan hun kerntaken kan voldoen door groeiende 
problemen met verwarde personen. Zo ja wat gaat u daar aan doen?  
 
Een van de kerntaken van de politie is het reageren op incidenten die gemeld 
worden via 112. We zien echter ook dat de politie hier veel tijd aan kwijt is en dit 
andere taken verdrukt. En dat vinden ook wij ongewenst. Hoewel er veel wordt 
gedaan om te zorgen dat bij de melding wordt uitgevraagd welke hulp nodig is, 
wordt dat niet altijd duidelijk en is de politie toch vaak de eerstaangewezen 
hulpdienst om ter plaatse te gaan. We vinden het belangrijk  bij elke melding te 
bekijken welke reactie het meest passend is. Om die reden worden er bijvoorbeeld 
zogenaamde psycholances ingezet. Dit zijn prikkelarme ambulances speciaal voor 
het vervoeren van personen met verward, of onbegrepen gedrag. De inzet van 
deze psycholances wordt vanaf 2024 meer structureel ingezet, waardoor de druk 
op de politie, naar verwachting, zal worden verminderd.  
 
Daarnaast zijn we in Delft, deels in regionale samenwerking, bezig een aantal 
mogelijke nieuwe aanpakken in kaart te brengen om zorg (in de context van zorg & 
veiligheid) beter in te zetten waar dat nodig is. We bekijken concreet 3 mogelijke 
aanpakken: 
 
Ten eerste kijken we daarbij naar de mogelijke inzet van een sociaal psychiatrisch 
verpleegkundige (SPV’er) op het politiebureau. Dit naar voorbeeld van het 
Parnassia Politie Projekt (PPP) zoals dat wordt toegepast in Den Haag en Rijswijk. 
Deze SPV’er kan politieagenten ondersteunen bij het kiezen van de juiste inzet in 
reactie op een melding. Bovendien kan deze SPV’er, waar dat nodig is, sneller 
vervolgzorg organiseren.  
  
In de tweede plaats bekijken we een mogelijke top-10 aanpak. Het is namelijk zo 
dat enkele tientallen individuen in Delft verantwoordelijk zijn voor zeer veel 
meldingen bij politie. We bekijken of we een aantal van die personen, door de inzet 
van een persoonsgerichte aanpak, beter kunnen toeleiden naar zorg en weg 
kunnen houden uit het veiligheidsdomein.  
 
Ten derde willen we in de regio verkennen of het mogelijk is skaeve huse 
voorzieningen te realiseren waarin personen, die niet in staat zijn in een normale 
wijk te wonen zonder het veroorzaken van overlast, een plek kunnen krijgen waar 
zij kunnen wonen zonder overlast te kunnen veroorzaken.  
Deze aanpakken zijn nog in ontwikkeling en zullen aanzienlijke investeringen 
vragen, waarover we te zijner tijd met de raad in gesprek zullen gaan.  
 
5. Was het college op de hoogte van de forse stijging aangaande meldingen 
verwarde personen? Zo ja waarom is de raad hier niet over geïnformeerd? Zo 
nee waar ligt dit aan?  
 
Het college is op de hoogte van deze stijging, vandaar ook de extra inzet op 
aanpakken om hiermee om te gaan zoals hierboven beschreven. We zien ook 
landelijk een toename van het aantal meldingen van verward gedrag. Een 
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eenduidige oorzaak is er niet. De maatschappij wordt steeds complexer, en er is 
meer aandacht voor mentale problemen en voor (de registratie van) verward 
gedrag. Mogelijk draagt ook de ambulantisering van de GGZ bij aan stijging van het 
aantal meldingen. Als gemeente delen wij de visie dat zorg zo lokaal en dichtbij 
mogelijk moet worden georganiseerd. Dat vraagt wel een stevige infrastructuur in 
de wijken en een goed aanbod aan passende lokale ondersteuning.. U kunt denken 
aan beschermd-thuis-wonen en andere ambulante zorgverlening. We werken er 
nog steeds hard aan om de wijken de draagkracht te verschaffen die daarvoor 
nodig is. Dit doen wij onder andere via de programmalijnen van Langer en weer 
thuis en via de uitvoeringsagenda beschermd wonen/beschermd thuis. In maart 
2024 wordt u hierover opnieuw geïnformeerd via de voortgangsrapportage.  
 
Ondanks alle inzet zullen er altijd mensen zijn die overlast veroorzaken of die  
sociaal niet kunnen aarden  in een wijk. Deze mensen hebben niet dusdanige 
problemen dat we ze kunnen opsluiten via de lijn van justitie en GGZ.  Daarbij is er 
simpelweg minder continu zorg en toezicht op mensen met psychische problemen 
die ambulante zorg krijgen. Dat alles zorgt ervoor dat het aantal personen met 
verward, of onbegrepen gedrag in de publieke ruimte toeneemt. De laatste jaren 
loopt de lijn steiler omhoog. Waar die knip in de lijn precies vandaan komt, is niet 
exact te zeggen.  
Zoals bij het antwoord op vraag 1 vermeld, hebben we de raad in 2021 een 
rapportage gestuurd die de gehele keten betrof. Daarnaast hebben we de raad 
recent geïnformeerd over de  politiecijfers van 2022: 2324351 College van B&W - 
Politiecijfers 2022 Gemeente Delft (raadsinformatie.nl). Hierbij werd gemeld dat er 
een toename is van het aantal incidenten.  
 
 
 
Hoogachtend, 
het college van burgemeester en wethouders van Delft, 
 
 
      
 
 
     
       
     
 
      
 
 
     
       
 
 

https://delft.raadsinformatie.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/856279
https://delft.raadsinformatie.nl/modules/1/Ingekomen%20stukken/856279
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